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Journal nr.: 

024295-2013 

Sag nr.  85 

 
 

Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Godkendt. 
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Journal nr.: 

026053-2011 

Sag nr.  86 

 
 

Bevægelig målbane på Jægerspris Sky-
deterræn - ansøgning om § 3 dispensa-
tion og vurdering af Natura 2000 om-
råde 

Lovgrundlag: Lov om naturbeskyttelse - § 3 om beskyttede naturtyper, Området er belig-

gende i internationalt naturbeskyttelsesområde (N2000). Kommunens admini-

stration af bestemmelserne i Naturbeskyttelsesloven og Planloven skal ske 

indenfor rammerne af Habitatbekendtgørelsen (Bekendtgørelse nr. 408 om 

internationale naturbeskyttelsesområder og beskyttelses af visse arter). 

 

Sagen er yderligere videresendt til behandling i Naturstyrelsen, med henblik på 

behandling i forhold til strandbeskyttelseslinjen og artsfredningsbekendtgørel-

sen (flytning af orkidéer).  

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune modtog Forsvarets reviderede ansøgning om be-

vægelig målbane den 20. august 2013.  

 

Forsvaret ansøger om at etablere en bevægelig målbane på Jægerspris Skyde-

terræn (se vedlagte kortbilag). Målbanen består af en remise med forplads og 

to skinnestrækninger på ca. 550 meter. Skinnelegemerne skal beskyttes mod 

beskydning af en jordvold og det medfører at det samlede baneanlæg 

(banetraché og beskyttelsesvold) vil få en bredde af 11,8 meter. Remisen er 

en betonbygning, hvor vognene med målskiver kan opbevares. Den skal være 

på 100 m2 og vil nå 2,5 m op over det omgivende terræn. 

Arealet hvor den bevægelige målbane ønskes etableret har været anvendt af 

Forsvaret til kørsel med kampvogne og bæltekøretøjer. 

Ansøgningen fra forsvaret er vedlagt en konsekvensvurdering af anlægget. 

Konsekvensvurderingen beskriver 2 forslag for placering af den bevægelige 

målbane i terrænet og konkluderer, at etablering af Forslag 1 vil berøre 1,41 

ha af naturområderne, mens Forslag 2 vil berøre 1,44 ha af naturområderne. 

Konsekvensvurderingen berører både naturtyper og arter der indgår i udpeg-

ningsgrundlaget, og de såkaldte ”bilag IV arter” som er beskyttet uanset om 

de indgår i udpegningsgrundlaget. Konsekvensvurderingen konkluderer, at 

projektet med implementering af afværgeforanstaltninger, som blandt andet 

er beskrevet i forsvarets plejeplan for Jægerspris Skydeterræn, ikke vil påvirke 

N2000 området og bilag IV arterne negativt.  
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Konsekvensvurderingen indeholder en række forslag til begrænsninger i pro-

jektet (afværgeforanstaltninger), der efter vurderingen vil forhindre negative 

effekter på naturen.  

Forsvaret har i forbindelse med ansøgningens aflevering oplyst, at det er af 

helt afgørende og af national betydning, at der gives tilladelse til anlægget. 

Det anføres at anlægget af denne bane betinger de fremtidige muligheder for 

træning af alle de militære enheder på Sjælland. Alternativet er, at al skyde-

træning i fremtiden må ske i Jylland. Dette vil ikke alene medføre betydelige 

omkostninger. Det vil også medføre reduceret træningstid, og dermed få den 

konsekvens, at de militære enheder på Sjælland ikke forberedes optimalt til de 

aktioner som de udsendes til.  

Det er administrationens vurdering, at den fremsendte ansøgning fra forsvaret 

argumenterer tilstrækkeligt for, at der foreligger et særligt tilfælde, bl.a. på 

grund af de nationale sikkerhedspolitiske interesser. 

Konsekvensvurderingen viser, at det er muligt at undgå forringelser af natu-

ren, ved implementering af de rette afværgeforanstaltninger. 

I konsekvensvurderingen konkluderes det, at effekterne er neutrale på både 

kort og langt sigt for naturen, ved gennemførelse af Forslag 1. 

 

Administrationen vurderer, at anlæg og drift af målbanen ikke vil medføre 

nogen afgørende forrykning af tilstanden i området på langt sigt, såvel som 

der ikke er risiko for beskadigelse af eventuelle Bilag IV-arters yngle- eller 

rasteområder. 

 

Støjforhold:  

Støjen reguleres efter en særlig bekendtgørelse om støjregulering af Forsva-

rets skyde- og øvelsespladser. For hvert skydeterræn er der fastsat en årlig 

ramme for skydninger. Forsvaret kan tilrettelægge sine aktiviteter inden for 

denne ramme. Det har mulighed for at ændre våbentyper, placering indenfor 

terrænet og tidspunkter sålænge den samlede støjudsendelse pr. år holder sig 

indenfor rammen. Reglerne er fastsat på statsligt niveau, og derfor har Frede-

rikssund Kommune ikke mulighed for at fastsætte mere vidtgående bestem-

melser end der er fastsat i bekendtgørelsen. 

Forsvaret oplyser, at de støjmæssige konsekvenser af fremtidige skydeaktivite-

ter fortsat vil kunne være indenfor den eksisterende ramme for Jægerspris 

Skydeterræn. Samtidig oplyses det at de eksisterende muligheder for skyde-

træning ikke er tidsvarende, og derfor ikke udnyttes til grænsen. Det kan der-

for ikke afvises at borgerne vil opleve at målbanen medfører mere støj i 

området. 

Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget blev orienteret på møde den 7. oktober 

2013.  

--------------------------------------------------------------- 



 

 

6 / 45 

Sagen er begæret i Byrådet af Pia Adelsteen (O). 

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Fagchefen for Byggeri og Natur indstiller til Teknisk Udvalg, at: 

1. Der meddeles den ansøgte § 3 dispensation, der er påkrævet for at 

udføre den bevægelige målbane. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Teknisk Udvalg, Onsdag den 15. januar 2014 

Udvalget beslutter at meddele afslag på ansøgningen om § 3 dispensation i 

Natura 2000 området i Jægerspris Skydeterræn med henvisning til, at place-

ring af anlægget ikke er tvingende nødvendig. 

Beslutninger: Forslag om fastholdelse af Teknisk Udvalgs beslutning blev sat under afstem-

ning. 

 

For stemte 7: Jesper Wittenburg (A), Carsten Cederholm (A), Susanne Bettina 

Jørgensen (A), Poul Henrik Hedeboe (F), Jens Ross Andersen (V), Kristian 

Moberg (V) og Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Imod stemte 15: Anne-Lise Kuhre (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), 

Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Kasper Andersen 

(O), Lars Thelander Bostrøm (O), Pia Adelsteen (O), Anne-Mette Risgaard 

Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), 

Jørgen Bech (V) og Henrik Brøksø (V). 

 

Undlod 1: Tina Tving Stauning (A). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Den administrative indstilling om meddelelse af § 3 dispensation blev sat un-

der afstemning. 

 

For stemte 15: Anne-Lise Kuhre (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), 

Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Ole Søbæk (C), Tom Lysgaard (E), Kasper Andersen 

(O), Lars Thelander Bostrøm (O), Pia Adelsteen (O), Anne-Mette Risgaard 

Schmidt (V), Emilie Tang (V), Hans Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), 

Jørgen Bech (V) og Henrik Broksø (V). 

 

Imod stemte 6: Jesper Wittenburg (A), Susanne Bettina Jørgensen (A), Poul 
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Henrik Hedeboe (F), Jens Ross Andersen (V), Kristian Moberg (V) og Pelle 

Andersen-Harild (Ø). 

 

Undlod 2: Carsten Cederholm (A) og Tina Tving Stauning (A). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Bilag:  Notat - Bevægelig målbane Jægerspris skydeterræn 

 Bilag TU_ Målbane_Jægerspris Skydeterræn_Udkast3 til § 3 dispensation 

 Kortbilag 1_Målbane 

 Kortbilag2 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1902930.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1909079.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1909106.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1909114.pdf
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Journal nr.: 

002731-2014 

Sag nr.  87 

 
 

Anlægsbevilling til miljøstation på 
Gammel Kulhusvej, Jægerspris 

Lovgrundlag: Kommunens affaldsplan 2013 - 2024. Indsatsområde 1.  

Sagsfremstilling: På baggrund af beslutning i Byrådet den 29. maj 2013 er der erhvervet et 

jordstykke og udarbejdet lokalplan for en miljøstation på Gammel Kulhusvej , 

3630 Jægerspris. Matr. nr. 10au, Bakkegårde, Dråby. 

Lokalplanen blev endeligt vedtaget på Byrådets møde den 26. februar 2014. 

Hermed er det formelle grundlag for at etablere miljøstationen på plads og der 

ansøges hermed om frigivelse af anlægsbevilling til detailprojektering og byg-

herrerådgivning samt museumsundersøgelse. 

Den foreløbige tidsplan opererer med at detailprojekt og udbudsmateriale skal 

være færdig 1. juni 2014. 

Der er udarbejdet et overslag for projektering, bygherrerådgivning og muse-

umsundersøgelse på kr. 236.500,- ekskl. moms. 

Forvaltningen har på forhånd iværksat udbuddet af projektering og bygherre-

rådgivning under forbehold af at der meddeles anlægsbevilling, af hensyn til 

overholdelse af tidsplanen. 

Efter aftale med direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv sendes sagen direkte 

til behandling i Økonomiudvalget og Byrådet, som følge af det aflyste møde i 

Teknik og Miljø Udvalget i marts måned 2014. 

Bevilling: Alle udgifter afholdes inden for affaldsbudgettet og giver ikke anledning til 

ændring af affaldstaksterne.  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.  

Indstilling: Fagchefen for Plan, vej og miljø indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler til 

Byrådet at: 

1. Der meddeles anlægsbevilling på 236.500,- kr. ekskl. moms til bygher-

rerådgivning, museumsundersøgelse og projektering vedrørende mil-

jøstation på Gammel Kulhusvej 9, 3630 Jægerspris, finansieret af rå-

dighedsbeløb afsat i budget 2014.  



 

 

9 / 45 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Journal nr.: 

009687-2013 

Sag nr.  88 

 
 

Opførelse af 36 familieboliger på Gyl-
denstensvænge - tilsagn på grundlag af 
skema A 

Lovgrundlag: Almenboligloven, støttebekendtgørelsen. 

Sagsfremstilling: På byrådsmøde den 30. november 2013, jævnfør sag nr. 124, blev der truffet 

principbeslutning om at fremme projekt fra KAB og Frederikssund Boligselskab 

vedrørende opførelse af 35 almene familieboliger i Sydbyen. 

 

KAB har på vegne bygherren, Frederikssund Boligselskab, afdeling 461, frem-

sendt skema A med bilag vedrørende opførelse af 36 almene familieboliger.  

 

Boligerne ønskes opført som AlmenBolig+ boliger i overensstemmelse med 

forsøgsgodkendelse, oprindelig fra 29. november 2007, aftalt med Ministeriet 

for By, Bolig og Landdistrikter. Der er fremsendt dokumentation for, at mini-

steriet har forlænget forsøgsperioden, således at tilsagn, der gives på grund-

lag af skema A inden den 31. marts 2014, også er omfattet af ordningen. 

 

Kommunens byggetekniske afdeling er blevet hørt vedrørende projektets ud-

formning. Afdelingen havde bl.a. en indvending mod stier på østsiden med 

adgang til boligerne, hvilket ikke er i overensstemmelse med lokalplanen for 

området. 

 

De byggetekniske udtalelser har været forelagt bygherren, som har oplyst, at 

de stillede krav er taget til efterretning og vil blive imødekommet, når skema B 

udarbejdes. 

 

Det vurderes således, at den planlagte bebyggelse kan opføres indenfor den 

gældende lokalplan. 
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Anskaffelsessummen finansieres efter almenboliglovens § 118 og § 118a såle-

des: 

 

36 familieboliger  

 

Skema A 

Mio. kr. (med 3 dec.)  

Realkreditlån 88 % 72,342 

Kommunal grundkapital 10 % 8,221 

Beboerindskud 2 % 1,644 

I alt 82,207 

 

Den ansøgte anskaffelsessum er reduceret i forhold til maksimumsbeløbet, 

hvilket bl.a. skyldes, at det godkendte AlmenBolig+ koncept bl.a. indebærer, 

at byggeriet skal kunne opføres til et lavere beløb. Anskaffelsessummen udgør 

20.950 kr. pr. m², rammebeløbet inkl. energitillæg udgør 23.170 kr. pr. m². 

Anskaffelsessummen er således 9,6% under rammebeløbet.  

 

Når der gives tilsagn til etablering af almene boliger, gives der samtidig tilsagn 

om garanti på det realkreditlån, som optages til finansiering af byggeriet. Den 

kommunale garanti oplyses at udgøre 68 % af lånet, svarende til 49,193 mio. 

kr. 

 

Bygherren har ansøgt om godkendelse af forskellige fravigelser fra ABT (Al-

mindelige betingelser for totalentreprise). En sådan ansøgning skal godkendes 

af kommunen.  

 

Da ABT er baseret på en aftale mellem byggeriets parter, opfordrer Danmarks 

Almene Boliger (BL) til, at der så vidt muligt kun godkendes fravigelser, som 

er i overensstemmelse med anbefalinger fra BL (BL 6912). Herudover kræves 

en konkret begrundet ansøgning, og begrundelsen skal have direkte relation til 

det konkrete projekt.  

 

Administrationen har således oplyst KAB, at de fravigelser, som kommunen vil 

kunne godkende, skal være konkret begrundet og i overensstemmelse med 

BL’s anbefalinger. 

 

Af det udarbejdede driftsbudget fremgår, at lejens størrelse andrager 897 kr. 

pr. m2, hvilket svarer til 8.148 kr. for en bolig på 109 m2 pr. måned ekskl. 

forbrug (vand, varme, el/gas og programforsyning). Det bemærkes, at kom-

mende lejere får stillet en ”rå” bolig til rådighed, og at en fuld færdigindret-

ning skønsmæssigt vil beløbe sig til ca. 45.000-50.000 kr., som skal finansieres 

af lejeren. 

Bevilling: Der meddeles bevilling til grundkapitalindskud på 8,221 mio. kr., finansieret af 

kassebeholdningen. 
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Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrå-

det anbefaler, at: 

1. Skema A godkendes. 

2. Anskaffelsessummen på 82,207 mio. kr. godkendes. 

3. Der meddeles bevilling til grundkapitalindskud på 8,221 mio. kr., 

finansieret af kassebeholdningen. 

4. Kommunal garanti på 49,193 mio. kr., svarende til 68 % af lånet, 

godkendes. 

5. Der godkendes en foreløbig leje på 897 kr. pr. m² (eksklusiv for-

brug). 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Journal nr.: 

003396-2014 

Sag nr.  89 

 
 

Europaparlamentsvalg og folkeafstem-
ning om patentdomstol 2014 - ændrede 
lokationer 

Lovgrundlag: Lov nr. 1252 af 18/12/2012, Lov om ændring af lov om kommunernes styrel-

se, regionsloven, lov om valg til Folketinget, lov om valg af danske medlem-

mer til Europa-Parlamentet og lov om kommunale og regionale valg.  

Lovbekendtgørelse nr. 126 af 11/02/2013 Bekendtgørelse af lov om valg af 

danske medlemmer til Europa-Parlamentet. 

Lov nr 1469 af 17/12/2013 Lov om ændring af lov om valg af danske med-

lemmer til Europa-Parlamentet. 

Sagsfremstilling: Der afholdes valg til Europaparlamentet og folkeafstemning om patentdomsto-

len den 25. maj 2014. 

Byrådet vedtog på sit møde den 26. januar 2011 følgende lokationer for afvik-

ling af valg og folkeafstemninger: 

 

Valgsted 1 = Frederikssund Hallen 

Valgsted 2 = Græse Bakkeby Skole 

Valgsted 3 = SIK  

Valgsted 4 = Skibby Idrætshal 

Valgsted 5 = Kignæshallen 

 

Kommunen har, som følge af den værtskommuneaftale, der er lavet i forbin-

delse med afholdelse af Special Olympics festivalen 2014, stillet bl.a. SIK og 

Frederikssund Hallen til rådighed for arrangementet, som løber af stablen 23. -

25 maj 2014. SIK er centrum for Special Olympics-arrangementet, idet der, ud 

over en række idrætsaktiviteter, er planlagt afholdelse af ceremonielle hand-

linger samt frokoster og festarrangementer. Frederikssund Hallen danner den 

25. maj ramme om Special Olympics holdboldturnering.  

 

Som følge af de skader, der er sket på Kignæshallen i forbindelse med storm-

floden, er det ikke muligt at afvikle valg i Kignæshallen.  

 

I 2009 var der sidste gang valg til Europaparlamentet, ligesom der samtidig 

blev afviklet folkeafstemning om ændring af tronfølgeloven. Valgdeltagelsen 

var samlet set ca. 61,5 %. Netop fordi valg til Europaparlamentet og folkeaf-

stemningen afvikles en søndag er der typisk en større tidsmæssig spredning af 
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vælgernes besøg på valgstederne, end ved andre valg som afvikles på en 

normal arbejdsdag.  

 

Valgsekretariatet har undersøgt mulighederne for at afvikle valg til Europapar-

lamentet og folkeafstemning om patentdomstolen på kommunens andre loka-

tioner for så vidt angår afstemningsstederne 1, 3 og 5. Det er valgsekretaria-

tets vurdering, at følgende lokationer vil kunne benyttes til afvikling af valg-

handlingen denne gang: 

 

Valgsted 1 = Marienlystskolen, multihallen. 

Valgsted 3 = Lindegårdsskolen. 

Valgsted 5 = Møllegårdhallen. 

 

Valgsted 2 og 4 vil således være uændrede. 

 

Fintælling for valgkredsen (Frederikssund og Halsnæs kommuner) vil kunne 

afvikles som vanligt i Frederikssund Hallen, mandag den 26. maj 2014. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser. 

Indstilling: Kommunaldirektøren indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrådet anbefaler, 

at: 

1. Valget til Europaparlamentet samt folkeafstemning om patentdomsto-

len afvikles på: 

Marienlystskolen, multihallen 

Græse Bakkeby Skole 

Lindegårdsskolen 

Skibby Idrætshal 

Møllegårdhallen 

2. Ændringen af valgsteder kun er gældende for dette valg, og at fremti-

dige valg således afvikles på de valgsteder, som er besluttet den 26. 

januar 2011. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Journal nr.: 

005007-2014 

Sag nr.  90 

 
 

Udpegning af valgstyrere og tilforord-
nede til Europaparlamentsvalget 2014 

Lovgrundlag: Lov om valg af danske medlemmer til Europaparlamentet § 16. 

Lov om valg til Folketinget kapitel 5. 

Sagsfremstilling: Valg af danske medlemmer til Europaparlamentet finder sted søndag den 25. 

maj 2014. I den forbindelse skal der udpeges valgstyrere og tilforordnede 

vælgere.  

Byrådet har, i det konstituerende møde den 7. januar 2014, udpeget valgbe-

styrelsen, som består af John Schmidt Andersen (V), Pia Adelsteen (O), Kir-

sten Weiland (A) og Jesper Wittenburg (A). I samme møde udpegede Byrådet 

formænd for valgstyrerne, nemlig Morten Skovgaard (V), Frederikssundhallen, 

Kenneth Jensen (A), Græse Bakkeby Skole, Kristian Moberg (V), Skibby 

Idrætshal, Kirsten Weiland (A), Kignæshallen og Gert Rimkjær Madsen (O), 

SIK. Nogle af disse afstemningssteder foreslås ændret til dette valg, hvilket 

fremgår af anden sag på denne dagsorden.  

Antallet af valgstyrere skal, i henhold til lov om valg til Folketinget, være 

mindst 5 og højst 9 for hvert afstemningssted. Administrationen indstiller, at 

der udpeges 5 valgstyrere (4 foruden de allerede udpegede valgstyrerfor-

mænd) pr. afstemningssted, således at der i alt skal udpeges 20 valgstyrere. 

Ved forholdstalsvalg i henhold til mandatfordelingen i Byrådet, fordeles de 20 

pladser således: 

Socialdemokratiet: 7 

Konservative: 1 

Borgernes Liste: 1 

Socialistisk Folkeparti: 1 

Dansk Folkeparti: 2 

Venstre: 7 

Enhedslisten: 1 

Herudover er det administrationens vurdering, at der er behov for 100 tilfor-

ordnede vælgere for at afvikle de 2 valg. I forbindelse med tidligere valg har 

det været praksis at tilbyde en plads som tilforordnet til opstillede parti-

er/lister, som ikke er repræsenteret i Byrådet. Fristen for anmeldelse af lister 

er endnu ikke udløbet, men ved Europaparlamentsvalget i 2009 var flg. parti-
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er/lister, som ikke er repræsenteret i Byrådet, opstillet: Det Radikale Venstre, 

Liberal Alliance, Folkebevægelsen mod EU og JuniBevægelsen. JuniBevægel-

sen nedlagde sig selv efter ikke at have opnået valg i 2009, og der er således 

forventeligt 3 opstillede partier/lister, som ikke er repræsenteret i Byrådet, 

som kan tilbydes en plads. I så fald er der behov for 97 tilforordnede, som 

efter forholdstal fordeles således: 

Socialdemokratiet: 34 

Konservative: 4 

Borgernes Liste: 4 

Socialistisk Folkeparti: 4 

Dansk Folkeparti: 13 

Venstre: 34 

Enhedslisten: 4 

Administrationen indstiller, at der fordeles disse 97 tilforordnede mellem Byrå-

dets partier, og at øvrige opstillede partier/lister hver tilbydes at udpege én 

tilforordnet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ingen bemærkninger.  

Indstilling: Sekretariats- og udviklingschefen indstiller, at Økonomiudvalget over for Byrå-

det anbefaler, at: 

1. Der udpeges 5 valgstyrere pr. valgsted (inkl. de allerede udpegede 

valgstyrerformænd), og at udpegningen sker efter forholdstal. 

2. Der udpeges 97 tilforordnede vælgere blandt Byrådets partier efter 

forholdstal. 

3. Opstillede partier/lister, der ikke er repræsenteret i Byrådet, tilbydes 

at udpege én tilforordnet vælger. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Administrationen oplyste, at de i sagsfremstillingen nævnte 100 tilforordnede 

retteligt bør være 80, idet de 20 valgstyrere indgår i det oplyste tal på 100. 

Fordeling af 80 tilforordnede efter forholdstal vil give flg. fordeling: A 29, C 3, 

E 3, F 3, O 10, V 29, Ø 3. 

 

Den administrative indstilling anbefales med denne korrektion, således at By-

rådets partier udpeger 80 tilforordnede og opstillede partier/lister, der ikke er 

repræsenteret i Byrådet, derudover tilbydes at udpege én tilforordnet vælger. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 
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Beslutninger: Økonomiudvalgets indstilling tiltrådt. 
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Journal nr.: 

001486-2014 

Sag nr.  91 

 
 

Folkeskolereformen - Orientering om 
ansøgning om deltagelse i elevinddra-
gelsesprojekt med Danske Skoleelever 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven.  

Sagsfremstilling: Skoleafdelingen er blevet kontaktet af Danske Skoleelever (DSE) omkring Fre-

derikssund Kommunes deltagelse i et forskningsprojekt omkring øget elevind-

dragelse. Danske Skoleelever har bl.a. fået 10 mio. kr. til forsøget af Under-

visningsministeriet.  

Meget kort går projektet ud på, at eleverne skal inddrages mere i undervisnin-

gen, og at udvalgte lærere og elever kommer på 3 kursusdage sammen. Mål-

gruppen er 8. klasser. 

Elevinddragelses-projektet er et samarbejde mellem Danske Skoleelever, Un-

dervisningsministeriet og Aarhus Universitet. Der er to helt overordnede formål 

med projektet: 

 For det første er det målet at styrke elevinddragelsen i undervisningen 

på de danske skoler. Forskningen viser nemlig, at elevinddragelse 

styrker såvel elevernes faglighed som deres trivsel og engagement.  

 Det andet formål med projektet er at sikre yderligere viden om, hvor-

dan elevinddragelse påvirker elevernes læring, trivsel og engagement, 

samt hvilke initiativer der øger elevinddragelsen på skolerne.  

Helt konkret går Danske Skolelevers tilbud ud på, at to elever og to lærere fra 

klasserne på 8. klassetrin, samt i nogle tilfælde skolelederne, vil indgå i et 

uddannelsesforløb i skoleåret 2014/15 med henblik på at øge elevinddragelsen 

på skolerne. Uddannelsesforløbet pilottestes og kvalitetssikres i Randers Kom-

mune i dette skoleår og har indtil videre givet gode resultater.  

 

Fordi projektet organiseres som et forskningsprojekt, vil det ikke være alle 

skoler i kommunen, som ender med at deltage i uddannelsesforløbene, og der 

vil også være forskel mellem forløbene på de enkelte skoler. Der er tre forskel-

lige formere for deltagelse:  

1. Dansk – og matematiklæreren og to elever deltager på 3 kursusdage i 

skoleåret 2014/2015 

2. Dansk – og matematiklæreren og to elever deltager på 3 kursusdage i 
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skoleåret 2014/2015 – og understøttes derudover med konsulentbi-

stand 

3. Ingen kursusdage. Deltager i før og eftermålinger. 

Fælles for alle 3 grupper er, at klasserne skal medvirke i før- og eftermålinger 

af elevernes faglighed, trivsel og samfundsengagement og graden af elevind-

dragelse. Målingerne ligger i starten og slutningen af skoleåret og vil indbefat-

te deltagelse i frivillige nationale test og besvarelse af spørgeskemaer.  

Frederikssund Kommune har ansøgt om at deltage i projektet for følgende 

skoler:  

Marienlyst, Ådalens skole, Solbakkeskolen, Jægerspris skole, Kingoskolen og 

Marbækskolen.  

 

Det er skoleafdelingens opfattelse, at projektet ligger rigtig fint i tråd med det 

arbejde, skolerne alligevel skal i gang med som følge af reformen, og at sko-

lerne vil kunne profitere af at komme med i et planlagt forløb med fokus på 

elevinddragelsen. Alle omkostninger ved deltagelse i projektet dækkes af Dan-

ske Skoleelever (transport, dækning af vikartimer mv.) 

I starten af april 2014 vil Frederikssund Kommune få besked om, hvorvidt 

vores skole/klasse er udtrukket til projektet.  

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Uddannelsesudval-

get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Orienteringen tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 03. marts 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Taget til efterretning. 
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Journal nr.: 

001100-2014 

Sag nr.  92 

 
 

Folkeskolereform - De fysiske rammer 
(forberedelse) 

Lovgrundlag: Folkeskoleloven. 

Sagsfremstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget (nu Uddannelsesudvalget) besluttede på 

mødet den 9. september 2013, at der primo 2014 skulle fremlægges en over-

sigt over de nødvendige og relevante anlægsinvesteringer på skolerne i for-

bindelse med reformen. Denne oversigt er nu udarbejdet i form af 3 forskellige 

scenarier. 

 

I forbindelse med reformen kommer der naturligt nok rigtig mange ændringer. 

Blandt andet ændres medarbejdernes arbejdsdag, da medarbejderne fremover 

i princippet har fuld tilstedeværelse på skolerne, dvs. at forberedelsen skal 

finde sted på skolerne. Der er mange forskellige holdninger til og følelser om-

kring forberedelsespladserne på skolerne, og til hvordan disse bør og skal 

indrettes. Endvidere er der en del medarbejdere, som har haft ønske og for-

ventning om at få deres egen personlige forberedelsesplads. At finde en løs-

ning som kan håndtere behov, ønsker og forventninger og samtidig kan holdes 

indenfor en rimelig økonomi er en svær opgave.  

 

Arbejdsmiljøloven sætter de formelle rammer for indretningen af en arbejds-

plads. Ved en egentlig arbejdsplads (der skal kunne deles mellem flere medar-

bejdere) skal der være højde indstilleligt bord, korrekt belysning og en indstil-

lelig stol. En grundlæggende forudsætning i alle scenarierne er, at medarbej-

derne på skolerne arbejder på de tablets, der er indkøbt til alle lærere, og at 

arbejdet foregår via skyen, hvilket er i overensstemmelse med den vedtagne 

strategi for området. Der vil i overensstemmelse med arbejdsmiljølovens be-

stemmelser også være adgang til at tilslutte tablets til eksterne devices 

(skærm, tastatur og mus). 

 

På en del af skolerne er der allerede indrettet såvel mødelokaler som forbere-

delsesmuligheder. For at få et overblik over behovet og de konkrete mulighe-

der for at indrette forberedelsespladser på skolerne har der været nedsat en 

gruppe bestående af repræsentanter fra HR, Byggeri og Natur og skoleafde-

lingen, som har været rundt på alle skoler. På møderne på skolerne har AMR, 

TR og skoleleder deltaget i gennemgangen. Der er efterfølgende udarbejdet 3 

mulige scenarier for at indrette forberedelsespladserne. 
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Der er flere former for forberedelse. En del af medarbejdernes forberedelse vil 

kræve, at de arbejder ved egentlige kontorarbejdspladser, en del af forbere-

delsen vil foregå i teamet i dialog mellem flere kollegaer, dette forudsætter 

mulighed for at benytte et lokale og et mødebord. Endvidere vil en del af for-

beredelsen være læsning og fordybelse, som vil forudsætte et rum, hvor man 

kan lukke døren og få arbejdsro. Endelig vil en del af forberedelsen også ske i 

samarbejde med eleverne afhængig af klassetrin og fag.  

 

På de kurser som Kommunernes Landsforening (KL) har afholdt i forbindelse 

med reformen, har de henvist til nationale undersøgelser, der viser, at der 

samlet set er en lav udnyttelsesgrad af kvadratmeterne på mange skoler. Der 

er stor forskel på skolerne i Frederikssund – herunder også skolernes udnyttel-

se af kvadratmeterne.  

 

Den samlede udgift varierer fra 10.352.159 kr. i scenarie 1 til 5.546.976 kr. i 

scenarie 3.  

 

Udgangspunktet for arbejdet er, at løsningerne på de enkelte skoler skal være 

klar til skoleårets start august 2014.  

 

I scenarierne er skolen ved Kæret og Gyldenskolen (de to specialskoler) ikke 

medtaget. Skoleafdelingen vil indgå i en afklarende dialog med de to skoler 

omkring, hvordan skolerne arbejder fremadrettet, og hvilke ændringer og 

behov arbejdet med reformen giver på de to skoler. 

 

I alle 3 scenarier er det forudsat, at der etableres 2 hyldemeter pr. lærer. 

 

Forslagene indeholder udgift til indkøb af tablets til de øvrige medarbejdere i 

skolen (pædagoger m.fl.). Det forudsættes at disse faggrupper i mere be-

grænset omfang end lærerne vil benytte de individuelle forberedelsespladser 

på skolerne.  

 

Det første scenarie indeholder en beregning, hvor de fra skolens side ønskede 

ændringer er beregnet. Her har præmissen for beregningen været, at der 

indrettes særlige rum med forberedelsespladser til medarbejderne på skoler-

ne. En stor del af udgifterne i dette scenarie er udgifter til bygningsmæssige 

ændringer (herunder udgifter til ventilation, maling mv.). 

 

I det andet scenarie er udgiften reduceret ved at reducere i udgifterne til 

håndværkere. 

 

I det tredje scenarie er der beregnet ud fra en præmis om, at forberedelses-

pladser indrettes i klasselokalerne ved at installere hæve-sænke-skriveborde, 

belysning og kontorstole. Endvidere er det en forudsætning, at klasselokalerne 
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også kan fungere som møderum for teamene. 

 

Det er med en meget stram tidsplan realistisk, at løsning 3 kan være realiseret 

fra august 2014, hvilket ikke vil kunne være muligt for scenarie 1 og 2 på 

grund af de bygningsmæssige ændringer.  

 

De tre scenarier er sendt i høring i alle lokale MED-udvalg. Høringssvarene 

foreligger til udvalgets behandling af sagen. 

 

Der vil blive udarbejdet en konkret implementeringsplan for samtlige skoler. 

 

Administrationen foreslår, at der gennemføres en mindre evaluering allerede i 

november 2014. Evalueringen fremlægges for Uddannelsesudvalget og drøftes 

i MED-udvalgene december/januar.  

 

På udvalgets mødet i april vil der blive fremlagt en sag vedr. udearealerne 

med forslag om, at udgifter til ændringer i udearealerne medtages ved bud-

getlægningen for 2015.  

Bevilling: Der søges anlægsbevilling på minimum 5.546.976 kr. og maksimum 

10.352.159 kr. til indretning af forberedelsespladser. Beløbet er ikke afsat i 

budgettet, bevillingen skal derfor finansieres ved en tillægsbevilling (kassefi-

nansiering). 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Uddannelsesudval-

get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Der vælges et af de tre scenarier. 

2. Der gennemføres en evaluering af forberedelsespladserne med ud-

gangen af 2014 som fremlægges til udvalget primo 2015. 

3. Der meddeles en anlægsbevilling svarende til anlægssummen for det 

valgte scenarie, der finansieres ved en tillægsbevilling (kassefinansie-

ring). 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 03. marts 2014 

Ad 1 og 2)  

Pelle Andersen-Harild (Ø) foreslår, at der peges på scenarie 1. 

 

Afstemning: 

 

For: Pelle Andersen-Harild (Ø). 
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Imod: Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Jørgen Bech (V), 

Kasper Andersen (O), Kim Rockhill (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Formanden foreslog, på baggrund af udvalgets drøftelse, flg. beslutning: 

 

Udvalget noterer sig de mange høringssvar og vælger på den baggrund ikke at 

pege på et enkelt scenarie, idet udvalget ønsker at forberedelsespladserne er 

klar 1. august 2014, gældende for alle medarbejdere på skolen. Derfor igang-

sættes med afsæt i et scenarie, som det er muligt at have klart 1. august, idet 

det forudsættes, at arbejdsmiljøloven overholdes. Det forudsættes at der in-

denfor denne ramme, er mulighed for at skolerne i samarbejde med admini-

strationen tilrettelægger processen således, at lokale forhold tages med i be-

tragtning for den samlede implementering, således som det er ønsket i en 

række høringssvar. 

 

Udvalget ønsker i forbindelse med frigivelsen af den samlede IT satsning for 

2014 og overslagsårene, at der redegøres for den i høringssvarene rejste kritik 

af den valgte tabletmodel. 

 

Ligeledes forudsættes der opfølgende møder i alle lokale MED-udvalg i august, 

september, oktober og november mhp. samlet evaluering i december. En eva-

luering der fremlægges for udvalget i februar 2015, således at der her kan 

tages endelig beslutning om fremtidig scenarie for forberedelsespladserne. 

 

Afstemning:  

For: Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Jørgen Bech (V), Ka-

sper Andersen (O), Kim Rockhill (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A). 

 

Imod: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Forslaget anbefales. 

 

Ad 3) 

Pelle Andersen-Harild (Ø) forslog, at det anbefales at meddele en anlægsbevil-

ling på 10.352.159 kr., der finansieres ved en tillægsbevilling (kassefinansie-

ret). 

 

Afstemning:  

 

For: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Imod: Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Jørgen Bech (V), 
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Kasper Andersen (O), Kim Rockhill (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A). 

 

Forslaget forkastet. 

 

Formanden foreslog, på baggrund af udvalgets drøftelse, at det anbefales at 

meddele en anlægsbevilling på 5.546.976 kr., der finansieres ved en tillægs-

bevilling (kassefinansieret). 

 

Afstemning:  

 

For: Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang (V), Jørgen Bech (V), Ka-

sper Andersen (O), Kim Rockhill (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A). 

 

Imod: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Forslaget godkendt. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales som indstillet af Uddannelsesudvalget. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Uddannelsesudvalgets indstilling blev sat under afstemning. 

 

For stemte 22: Anne-Lise Kuhre (A), Jesper Wittenburg (A), Carsten Ceder-

holm (A), Kim Rockhill (A), Kirsten Weiland (A), Lars Jepsen-Sølvhøj (A), Su-

sanne Bettina Jørgensen (A), Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Tom 

Lysgaard (E), Poul Henrik Hedeboe (F), Kasper Andersen (O), Lars Thelander 

Bostrøm (O), Pia Adelsteen (O), Anne-Mette Risgaard Schmidt (V), Emilie Tang 

(V), Hans Andersen (V), Jens Ross Andersen (V), John Schmidt Andersen (V), 

Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V) og Henrik Broksø (V). 

 

Imod stemte 1: Pelle Andersen-Harild (Ø). 

 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Bilag:  Scenarie I, II og III Forberedelsespladser på skolerne [DOK1957629] 

 Bilag John Hatties Liste over påvirkningsfaktorer på præstationer 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1967330.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1967373.pdf
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Journal nr.: 

011654-2013 

Sag nr.  93 

 
 

Folkeskolereform - Høring vedr. res-
sourcetildelingsmodel og organisering 
af fritidsdelen 

Lovgrundlag: Folkeskolereformen. 

Sagsfremstilling: På mødet i Uddannelsesudvalget den 3. februar 2014 fik udvalget en oriente-

ring omkring forslag til ny ressourcemodel for tildeling på almenområdet samt 

om forslag til modeller for organisering af fritidstilbuddet fremadrettet.  

Forslagene blev sendt samlet i høring med svarfrist den 27. februar 2014. Der 

foreligger nu høringssvar, som er offentliggjort på hjemmesiden. 

Der er indkommet mange høringssvar, som vidner om områdets store kom-

pleksitet og samtidig peger høringssvarene i flere forskellige retninger. Admi-

nistrationen anbefaler, udvalget at træffe beslutning om den fremadrettede 

organisering.  

I forhold til høring om ny ressourcemodel noteres de mange høringssvar, der 

anerkender den forenklede model. Administrationen anbefaler på denne bag-

grund, at den nye model for ressourcetildeling på almenområdet godkendes. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Uddannelsesudval-

get over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Der træffes beslutning om fremtidig organisering af fritidsdelen.  

2. Ny model for ressourcetildeling på almen området godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Uddannelsesudvalget, Mandag den 03. marts 2014 

Ad 1) Udvalget noterer sig de mange høringssvar, og i særdeleshed det at 

høringssvarene peger i flere retninger. På den baggrund anbefaler udvalget, at 

beslutning om den fremtidige organisering af fritidsområdet udsættes til no-

vember mødet, idet udvalget ønsker en bred involvering af alle interessenter 

for at sikre den bedste organisering i forhold til den samlede forandringsproces 

og fremtidige opgaveløsning. 
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Idet der fremadrettet ønskes en mindre ledelsestung organisering af fritidsom-

rådet, udgår model 1 i det videre arbejde. 

 

Administrationen udarbejder forslag indeholdende proces og involveringsplan 

til godkendelse på april mødet i Uddannelsesudvalget. 

 

Ad 2) Det anbefales, at den foreslåede model godkendes, idet den ønskes 

evalueret indenfor det første skoleår. Politisk er der en klar forventning om, at 

også pædagoger, pædagogmedhjælpere og andre faggrupper er en fast, aktiv 

del af folkeskolen.  

 

Udvalget noterer sig de mange høringssvar idet en lang række af kommenta-

rerne hidrører til den overordnede byrådsbeslutning omkring de økonomiske 

forudsætninger for implementering af skolereformen herunder fx fordelingen 

mellem lærere, pædagoger m.fl. i den understøttende undervisning. Beslut-

ning taget i sag 117 på byrådsmøde den 30. oktober 2013. 

 

Der er flere høringssvar, der stiller spørgsmål til valg om brug af det socioøko-

nomiske index. Valget står her mellem en ren elevtalsbaseret model, eller en 

model der tager højde for, at opgaven er forskellig på de forskellige skoler. 

Enkelte høringssvar efterspørger status på de ekstramidler, der er afsat til 

implementering af skolereformen. Alle midler er fordelt, hvilket fremgår af 

beslutning i sag 117 på byrådsmøde den 30. oktober 2013. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

På baggrund af Uddannelsesudvalgets indstilling, indstilles det til Byrådet, at: 

 

1. Beslutning om den fremtidige organisering af fritidsområdet udsættes til 

november, og at administrationen udarbejder forslag til proces og involve-

ringsplan til Uddannelsesudvalgets aprilmøde. 

2. Model 1 udgår i det videre arbejde, idet der ønskes en mindre ledelsestung 

organisering af fritidsområdet. 

3. Den foreslåede model for ressourcetildeling på almenområdet godkendes, 

idet den ønskes evalueret indenfor det første skoleår.  

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Økonomiudvalgets indstilling tiltrådt. 
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Journal nr.: 

015834-2013 

Sag nr.  94 

 
 

Kvalitetsstandarder 2014 

Lovgrundlag: Lov om Social Service § 83, § 84, § 86, § 112, § 114, § 125, § 138, § 139 og § 

192.  

BEK nr. 342 af 26/03/2013. 

Sundhedsloven § 138. 

Lov om almene boliger mv. § 54. 

Lov om trafikselskaber § 11. 

Sagsfremstilling: Ældre og Sundhed fremlægger kvalitetsstandarderne for 2014. 

Formålet med kvalitetsstandarderne er at beskrive det serviceniveau, Byrådet 

har vedtaget for Frederikssund Kommune – og på den måde synliggøre den 

politiske prioritering overfor kommunens borgere, leverandører og andre inte-

resserede. 

Kvalitetsstandarderne er således et redskab til at formidle de politisk vedtagne 

regler og retningslinjer, der fastlægges på ældreområdet. Samtidig skal kvali-

tetsstandarderne danne rammerne for det arbejde, der udføres af forvaltnin-

gen og af leverandørerne på ældreområdet. 

Kvalitetsstandarderne er desuden med til at sikre, at kommunens borgere 

modtager den hjælp, de har behov for og krav på, og at der skabes balance 

imellem de politiske prioriteringer, de konkrete visitationer, den leverede hjælp 

og økonomien på området. 

Eftersom kvalitetsstandarderne (sammen med lovgivning og den individuelle, 

faglige vurdering) udgør den kommunale myndigheds grundlag for at kunne 

træffe afgørelser, indgår disse som en væsentlig del af klagesagsbehandlingen 

og fremsendes derfor til Ankestyrelsen i samtlige tilfælde, hvor en borger kla-

ger over kommunens afgørelse. 

I 2013 udarbejdede Ældre og Sundhed én samlet publikation, der indeholder 

alle kvalitetsstandarder på ældreområdet. Intentionen med publikationen er at 

give borgerne en enkel og klar information om, hvilken støtte de kan forvente 

at få i Frederikssund Kommune.  

De godkendte kvalitetsstandarder er tilgængelige på kommunens hjemmeside 

og udleveres til alle borgere, der visiteres til et tilbud i Ældre og Sundhed. 

Ifølge lov om social service skal Byrådet godkende kvalitetsstandarderne for 

hjemmepleje og træning en gang årligt. Derfor fremlægger Ældre og Sundhed 

de reviderede kvalitetsstandarder for 2014 til godkendelse.  
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Kvalitetsstandarderne er opdateret med sproglige præciseringer og tilpasnin-

ger i forhold til budgetaftalen for 2014. Derudover er der tilføjet to nye kvali-

tetsstandarder: ”Kvalitetsstandard for somatisk daghjem” og ”Kvalitetsstan-

dard for bevilling af sygeplejeartikler, palliativ fysioterapi og ernæringspræpa-

rater”. 

De væsentlige rettelser i forhold til kvalitetsstandarderne for 2013 er beskrevet 

i bilaget: ”Oversigt over ændringer i kvalitetsstandarderne 2014”. 

Kvalitetsstandard for genoptræning efter sundhedsloven godkendes separat af 

Sundhedsudvalget.  

Godkendelsesprocessen 

Kvalitetsstandarderne for 2014 sendes til høring i Handicaprådet og Ældrerå-

det. Herefter sendes den endelige udgave først til godkendelse i Velfærdsud-

valget herefter i Økonomiudvalget og endeligt i Byrådet. Efter behandlingen i 

Byrådet vil kvalitetsstandarderne fra Velfærdsudvalget og kvalitetsstandard for 

genoptræning efter sundhedsloven fra Sundhedsudvalget blive samlet i én 

publikation. 

Fortsat sagsfremstilling til Velfærdsudvalgets møde 6. marts 2014: 

Ældre og Sundhed har sendt kvalitetsstandarderne for 2014 til høring i Ældre-

rådet og Handicaprådet.  

Handicaprådet har valgt ikke at fremsende et høringssvar.  

Ældrerådets høringssvar kan læses i bilag 2 og Ældre og Sundheds kommen-

tarer hertil kan læses i bilag 3. På baggrund af høringssvaret fra Ældrerådet 

vedrørende betaling for transport til akutophold er der blevet indarbejdet i 

kvalitetsstandarden, at der i helt særlige tilfælde vil være mulighed for kom-

munal betaling af transport til akutophold.  

Sideløbende med høringen er publikationen med kvalitetsstandarderne blevet 

gennemgået af kommunikationsafdelingen, der har opdateret dem sprogligt.  

Kvalitetsstandarderne vil være tilgængelige på kommunens hjemmeside efter 

den endelige godkendelse i byrådet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Indstilling til mødet den 16. januar 2014 

Ældre- og sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at: 

1. Kvalitetsstandarderne for 2014 anbefales.  

2. Sagen sendes til høring i Handicaprådet og Ældrerådet. 

Indstilling til mødet den 6. marts 2014 

Ældre- og sundhedschefen indstiller, at Velfærdsudvalget over for Økonomiud-

valget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Kvalitetsstandarderne for 2014 godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 16. januar 2014 

Kvalitetsstandarderne sendes i høring i Handicaprådet og Ældrerådet. 

 

Beslutning i Velfærdsudvalget, Torsdag den 06. marts 2014 

Tina Tving Stauning (A), Kim Rockhill (A) og Susanne Bettina Jørgensen (A) 

stillede ændringsforslag til kvalitetsstandarden om plejeboliger, og foreslår 

ventetiden på visitation til plejebolig nedbragt fra fire uger til 10 hverdage. 

Udvalget godkendte ændringsforslaget. 

 

For kvalitetsstandarden vedrørende GPS præciseres det, at den omhandler 

hjemmeboende borgere. 

I kvalitetsstandarden for plejeboliger tilføjes, at der foretages individuel vurde-

ring førend borgeren skal vente hjemme på den ønskede plejebolig, når der er 

ventetid på plejeboliger og borgeren opholder sig på en midlertidig plads. 

 

Med de vedtagne ændringer anbefales kvalitetsstandarderne. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Økonomiudvalget bemærker, at forslaget fra Velfærdsudvalget om nedbringel-

se af ventetiden på visitation til plejebolig fra fire uger til 10 hverdage er frem-

sat og vedtaget i enighed i udvalget på baggrund af et oprindeligt forslag fra A 

om reduktion til 14 dage. 

 

Anbefales som indstillet af Velfærdsudvalget. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 
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Bilag:  Bilag 1 - Kvalitetsstandarder Ældre og Sundhed 2014 (Velfærdsudvalget) 

REV 

 Bilag 2 - Ældrerådets høringssvar til kvalitetsstandarderne for 2014 

 Bilag 3 - Ældre og Sundheds kommentarer til Ældrerådets høringssvar 

vedr. kvalitetsstandarder 2014 

 Bilag 4 - Oversigt over ændringer til kvalitetsstandarderne 2014 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1943598.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1943598.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1948281.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1947490.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1947490.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1893517.pdf
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Journal nr.: 

015834-2013 

Sag nr.  95 

 
 

Kvalitetsstandarder 2014 

Lovgrundlag: Sundhedsloven §§ 84 og 140 

Sagsfremstilling: Ældre og Sundhed fremlægger kvalitetsstandard for genoptræning efter sund-

hedsloven for 2014. 

Ifølge lov om social service skal Byrådet én gang årligt godkende kvalitets-

standarderne for hjemmepleje og træning, med henblik på at fastlægge kom-

munens serviceniveau.  

Kvalitetsstandarderne på ældreområdet er samlet i en fælles publikation be-

stående af to hoveddele. Første del indeholder en generel indledning med 

regler og praktiske informationer på området og den anden del indeholder 

kvalitetsstandarderne for de enkelte tilbud, herunder genoptræning efter 

sundhedsloven.  

Da genoptræning efter sundhedsloven hører under Sundhedsudvalgets res-

sortområde, forelægges denne kvalitetsstandard til godkendelse her. Godken-

delsen af de resterende kvalitetsstandarder varetages af Velfærdsudvalget. 

I kvalitetsstandard for genoptræning efter sundhedsloven er der tilføjet føl-

gende i forhold til kvalitetsstandarden for 2013: 

 ”Træningen kan i perioder varetages af fysio- og ergoterapeutstude-

rende under vejledning af klinisk underviser.”  

 ”Borgeren kontaktes inden for fem hverdage efter modtagelse af gen-

optræningsplanen i kommunen. Træningen forventes opstartet inden 

for ti hverdage efter kommunen har modtaget genoptræningsplanen.” 

Godkendelsesprocessen 

Kvalitetsstandarden for genoptræning efter sundhedsloven sendes til høring i 

Handicaprådet og Ældrerådet. Herefter sendes den endelige udgave til god-

kendelse i Sundhedsudvalget dernæst i Økonomiudvalget og endeligt i Byrå-

det. Efter behandlingen i Byrådet vil kvalitetsstandarderne fra Velfærdsudval-

get og Sundhedsudvalget blive samlet i én publikation. 

Fortsat sagsfremstilling til Sundhedsudvalgets møde 5. marts 2014: 

Ældre og Sundhed har sendt kvalitetsstandarden for genoptræning efter 

sundhedsloven til høring i Ældrerådet og Handicaprådet.  

Handicaprådet og Ældrerådet har ingen kommentarer til kvalitetsstandarden. 
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Sideløbende med høringen er publikationen med kvalitetsstandarderne blevet 

gennemgået af kommunikationsafdelingen, der har opdateret dem sprogligt.  

De samlede kvalitetsstandarder for Ældre og Sundhed vil være tilgængelige på 

kommunens hjemmeside efter den endelige godkendelse i byrådet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Indstilling til mødet den 14. januar 2014: 

Ældre- og sundhedschefen indstiller til Sundhedsudvalget, at: 

1. Kvalitetsstandard for genoptræning efter sundhedsloven anbefales.  

2. Sagen sendes til høring i Handicaprådet og Ældrerådet.  

Indstilling til mødet den 5. marts 2014: 

Ældre- og sundhedschefen indstiller, at Sundhedsudvalget over for Økonomi-

udvalget og Byrådet anbefaler, at:  

1. Kvalitetsstandard for genoptræning efter sundhedsloven godkendes.  

Tidligere beslutninger: Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 14. januar 2014 

Anbefales. 

 

Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 04. marts 2014 

Anbefales. 

 

Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Henrik Broksø (V) var ikke til stede. 
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Bilag:  Bilag 1 - Kvalitetsstandarder Ældre og Sundhed 2014 (Sundhedsudvalget) 

REV 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1947565.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1947565.pdf
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Journal nr.: 

015672-2013 

Sag nr.  96 

 
 

Ankestyrelsens praksisundersøgelse ef-
ter servicelovens § 85 og 107 

Lovgrundlag: Servicelovens § 85, om socialpædagogisk bistand og § 107, om midlertidigt 

ophold i botilbud. 

Sagsfremstilling: Ankestyrelsen har i 2013 gennemført en praksisundersøgelse af kommunale 

afgørelser om tilbud jf. Servicelovens § 85 om socialpædagogisk bistand samt 

§ 107 om midlertidig botilbud til voksne. 

Formålet med praksisundersøgelsen er blandt andet at få belyst, i hvilket om-

fang, de konkrete afgørelser er i overensstemmelse med lovgivning og praksis. 

Fokus på vurderingen af afgørelserne vil være, om der er foretaget en konkret 

og individuel vurdering af behovet for hjælp, og om der herved også er taget 

stilling til, om det fastlagte serviceniveau fraviges. 

Ankestyrelsen har jf. § 76 i Retssikkerhedsloven pligt til på landsplan at koor-

dinere, at afgørelser, som kan indbringes for Ankestyrelsen træffes i overens-

stemmelse med lovgivningen. Ankestyrelsen følger praksis i kommunerne og 

vejleder om praksis. 

Kommunalbestyrelsen skal efter § 79a i Retssikkerhedsloven behandle Anke-

styrelsens undersøgelser af kommunens praksis. 

Undersøgelsen er gennemført i 9 kommuner: Albertslund, Ishøj, Helsingør, 

Egedal, Struer, Rebild, Brønderslev, Halsnæs og Frederikssund. 

Ialt er der fundet 99 sager egnet til at indgå i undersøgelsen.  

Frederikssund har indsendt 9 sager, som er indgået i undersøgelsen. 

Undersøgelsen viser at kommunernes afgørelser samlet set er rigtige. 81 % af 

sagerne er i overensstemmelse med regler og praksis. I 93 % af sagerne har 

kommunerne foretaget en konkret og individuel vurdering af borgerens behov 

for hjælp, herunder af borgerens funktionsevne og/eller særlige sociale pro-

blemer. Undersøgelsen viser også, at oplysningsgrundlaget har været i orden i 

86 % af sagerne. 

Undersøgelsen viser for Frederikssund kommune, at alle 9 sager er truffet i 

overensstemmelse med regler og praksis. 

Ankestyrelsens anbefaling til kommunerne: 
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 Kommunerne skal i højere grad oplyse borgeren om, hvilke faktiske 

oplysninger, der ligger til grund for afgørelsen – dvs. en skriftlig be-

grundet afgørelse.  

 Kommunerne skal – i det omfang de anvender serviceniveauet i afgø-

relsen – i højere grad forsøge at gøre serviceniveauet tilgængeligt for 

borgeren – f.eks. ved at vedlægge kopi af serviceniveauet eller henvi-

se til kommunens hjemmeside. 

 Kommunerne skal henvise præcis til den eller de bestemmelser, som 

afgørelsen er truffet efter. Der skal således anføres paragraf, stykke 

og nummer, med mindre afgørelsen er truffet efter hele paragraffen. 

Frederikssund kommune vil fremadrettet tilpasse sin administration i overens-

stemmelse med Ankestyrelsens anbefalinger fra praksisundersøgelsen. 

Bevilling: Ingen 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser. 

Indstilling: Social- og borgerservicechefen indstiller, at Sundhedsudvalget overfor Økono-

miudvalg og Byråd anbefaler, at: 

1. Handicaprådet orienteres om praksisundersøgelsens resultater.  

2. Ankestyrelsens anbefalinger til kommunerne tages til efterretning. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Sundhedsudvalget, Tirsdag den 04. marts 2014 

Anbefales. 

 

Udvalget vægter kommunikationen med borgerne højt og at afgørelserne er så 

forståelige som muligt.  

 

Kristian Moberg (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Anbefales. 

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Tiltrådt. 

 

Bilag:  Ankestyrelsens praksisundersøgelse om kommunernes anvendelse af ser-

viceniveauer 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1959600.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1959600.pdf
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Journal nr.: 

003708-2014 

Sag nr.  97 

 
 

Budget 2015 - forslag til budgetoptime-
ring 

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes Styrelse, kapitel 5 

Sagsfremstilling: Vækstudvalget har anmodet om forslag til budgetoptimering på 2 - 4 mio. 

kroner pr. år i byrådsperioden. Der ønskes en drøftelse af forslag til budget 

2015. 

Styrelsen for Arbejdsmarked og Rekruttering opdaterer løbende beregninger af 

"Besparelsespotentialet" for landets jobcentre. Disse kan ses på jobindsats.dk. 

Beregningsmetoden er ændret 1. januar 2014 og både beregningerne før og 

efter 1. januar kan bidrage med inspiration til optimeringsmuligheder. 

Beregningsmetoden gældende efter 1. januar 2014 viser optimeringsmulighe-

der for kontanthjælp, mens der anvendes færre midler end forventet på øvrige 

områder. 

Beregningsmetoden gældende før 1. januar 2014 viser optimeringsmuligheder 

for ledighedsydelse og sygedagpenge, mens der på øvrige områder anvendes 

færre midler end forventet. 

Med dette udgangspunkt kombineret med viden om niveauet for den nuvæ-

rende indsats, kan det være relevant at se på følgende optimeringsmulighe-

der: 

1. Nedbringelse af udgifterne til ledighedsydelse ved etablering af en pul-

je til dækning af fagområdernes lønudgifter ved etablering af fleksjob 

for modtagere af ledighedsydelse, som jobcentret vurderer har van-

skeligt ved at opnå arbejde (anslået provenu: 450.000 kr.)  

2. Nedbringelse af driftsudgifterne til aktivering ved øget anvendelse af 

virksomhedspraktikker fremfor vejledningsforløb (provenu: 750.000 - 

1 mio. kr.)  

3. Nedbringelse af forsørgelsesudgifterne til sygedagpenge ved at bevare 

den nuværende personalenormering på området (provenu: 2 mio kr.)  

4. Nedbringelse af forsørgelsesudgifterne til uddannelseshjælp ved tilfør-

sel af øgede personaleressourcer (provenu: 440.000 - ?kr.) 

Ad.1. En del borgere har modtaget ledighedsydelse i mere end 18 måneder og 

har mange barrierer i forhold til arbejdsmarkedet. For at give flere mulighed 

for igen at få fodfæste på arbejdsmarkedet kan det være nødvendigt at kom-

munen som arbejdsgiver gør en særlig indsats og tilbyder flere i målgruppen 
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et fleksjob.  

For at animere fagområderne til at tilbyde job, foreslås der oprettet en pulje, 

som kan dække arbejdsgiverudgiften. En ansættelse af en medarbejder i fleks-

job vil dermed være udgiftsneutral for fagområdet, ligesom tilfældet er m.h.t. 

ansættelser i løntilskud. Der kan evt. arbejdes med en model, hvor udgiften 

dækkes fuldt i det første år, og efterfølgende aftrappes. Hvis den fulde ar-

bejdsgiverudgift dækkes af en pulje, er besparelsen ved etablering af 1 job på 

10 timer ugentligt ca. 45.000 kr. årligt. Hvis der kalkuleres med etablering af 

10 job vil besparelsen udgøre 450.000 kr. Puljen til dækning af den fulde løn-

udgift, som finansieres af sparede udgifter til ledighedsydelse, skal være på 

830.000 kr. ved 10 job af 10 timer. Den særlige fleksjobbonus på 25.000 kr., 

som udbetales ved ansættelse af en fleksjobber i op til 10 timer ugentligt i 

mindst 6 måneder, er midlertidigt suspenderet, og indgår ikke i beregningen. 

Ad.2. Tilbud om en virksomhedspraktik er hyppigt det tilbud, der giver bedst 

beskæftigelseseffekt. Hvis det er muligt at tilvejebringe praktikpladser med en 

relativ begrænset indsats fra jobcentret, kan der opnås en besparelse dels ved 

mindreudgifter til køb af vejledningsforløb, dels ved lavere nettoudgifter til 

forsørgelsesydelser, da kommunen som udgangspunkt afholder 70 % af for-

sørgelsesydelserne, men kun 50 % når borgere deltager i virksomhedsaktive-

ring (praktik og løntilskud).  

Kommunens fagområder har budt langt flere praktikmuligheder ind, end de 30 

pladser, der blev efterspurgt til brug for nytteindsats. Fokus i det stærkt øgede 

samarbejde med de private virksomheder har primært været på ansættelser i 

ordinære job, men det vurderes, at virksomhederne også gerne medvirker, 

hvis vi sideløbende i større omfang også efterspørger praktikpladser. Mulighe-

derne for at få udbytte af at anvende ressourcer til et internt projekt, der bi-

står borgerne i at komme i virksomhedspraktik, vurderes derfor meget gunsti-

ge lige nu.  

Udgiften til et internt projekt anslås til 500.000 kr. årligt, og hvis det antages, 

at 20 helårspersoner (svarende til ca. 120 forløb pr. år) konverteres fra vejled-

ningsforløb til virksomhedspraktik vil mindreudgiften til køb af vejledningsfor-

løb og merindtægten ved refusion i forbindelse med virksomhedsaktivering 

samlet udgøre 1,5 mio kr. I alt kan der dermed opnås en besparelse på ca. 1 

mio. kr., dog kun ca. 750.000 kr. hvis det antages at driftsudgifterne kan af-

holdes indenfor driftsloftet. 

Ad.3. Med tilførsel af ekstra personaleressourcer (4 stillinger), opkvalificerende 

aktiviteter, kontinuerligt udvikling af metoder og indsatser og med stærkt le-

delsesmæssigt fokus er det lykkedes at nedbringe udgifterne til sygedagpenge 

væsentligt. Forbruget udgjorde i 2013 56,6 mio. kr. hvilket er det laveste i den 

seneste 5 års periode. Det højeste forbrug var i 2010, hvor udgifterne udgjor-

de 75,6 mio. kr.  
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Jf. den nye beregningsmetode for opgørelse af "besparelsespotentiale" anven-

der Frederikssund Kommune nu 9,7 mio kr. mindre end forventet. Ikke desto 

mindre vurderes det realistisk at udgifterne kan nedbringes yderligere i år 

2014 - til trods for, at der forventeligt skal anvendes ressourcer til implemen-

tering af sygedagpengereform.  

Et skøn kunne være en besparelse på yderligere 2 mio kr. En sådan besparel-

se kan opnås hvis der gennemsnitligt er 10 færre sager med varighed over 52 

uger. I lyset af, at antallet i det seneste halve år har ligget på 70 sager mod 

gennemsnitligt 84 i det forudgående halvår, vurderes det realistisk. Med den 

reduktion, der har fundet sted i antallet af sager, har hver sagsbehandler pt. 

ansvar for 35 - 40 sager. Med det relative lave antal sager er det muligt at 

lave tæt opfølgning i alle sager og via kollegial og ledelsesmæssig sparring 

sikre, at der lægges og følges realistiske opfølgningsplaner. 

Ad.4. Samme investeringstankegang foreslås anvendt på kontanthjælp- og 

uddanneleseshjælpsområdet. Personalenormeringen på kontant- og uddannel-

seshjælpsområdet adskiller sig væsentligt fra normeringen på sygedagpenge-

området. Sagsbehandlerne på dette område har 65 - 80 sager. Den normering 

betyder, at det er en udfordring at efterleve lovgivningens minimumskrav med 

hensyn til omfanget af samtaler og aktive tilbud - ikke mindst i lyset af de nye 

krav, som kontanthjælpsreformen stiller hertil, hvor særligt den intensive ind-

sats for unge er ressourcekrævende.  

Med henvisning til de opnåede resultater af opnormeringen på sygedagpenge-

området vurderes det absolut realistisk at kunne optimere indsatsen også på 

kontanthjælpsområdet via en lignende indsats. Hvis sagstallet på området 

generelt skal nedbringes til 40 sager pr. fuldtidsstilling, vil det kræve en op-

normering med 12 fuldtidsstillinger. En sådan satsning virker voldsom, og det 

kan overvejes at starte med en opnormering af ungeindsatsen. Hvis sagstallet 

på ungeområdet nedbringes til ca. 40 sager pr. medarbejder, vil det kræve en 

opnormering på ca. 4 stillinger.  

Kommunens nettoudgift til uddannelseshjælp udgør gennemsnitligt 56.000 kr. 

pr. årsperson. Udgiften til 4 fuldtidsstillinger udgør ca. 1,8 mio. kr. Når den 

bedre normering indebærer at antallet af unge ydelsesmodtagere reduceres 

med 32 årspersoner er personaleinvesteringen dækket. En forsigtig kalkule på 

40 færre helårsmodtagere vil indebære en besparelse på 440.000 kr.  

Forslagene kan med fordel iværksættes i løbet af år 2014, så fuld effekt kan 

opnås i år 2015. 

Bevilling: Implementering af forslag 1 betyder samlede mindreudgifter i størrelsesorde-

nen 0,45 mio. kr.  

Forslag 2 betyder mindre udgifter i størrelsesordenen 0,75-1,0 mio. kr.  

Forslag 3 betyder samlede kommunale mindre udgifter 2,0 mio. kr.  

Forslag 4 betyder samlede kommunale mindre udgifter i størrelsesordenen 
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0,44 mio. kr. Heraf er opnormering med 4 stillinger, svarende til 1,8 mio. kr. 

(serviceudgifter).  

Gennemføres alle forslag, er der således mindreudgifter i størrelsesordenen 

3,74 mio. kr. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Ved hurtig implementering af forslagene vil der i 2014 kun være delvis øko-

nomisk konsekvens, da tiltagene ikke implementeres primo året. Bevillings-

mæssige konsekvenser for 2014 foreslås indarbejdet ved budgetopfølgningen 

pr. 31. marts 2014, når implementeringstidspunktet er konkretiseret. 

 

Opnormeringen med fire sagsbehandlere i forslag 4 betyder øgede serviceud-

gifter, svarende til 1,8 mio. kr. Kommunerne er underlagt et loft over service-

udgifterne. Merudgifterne foreslås finansieret af kompenserende besparelser.  

Indstilling: Jobcenterchefen indstiller til Vækstudvalget, at: 

1. Forslag 2 og 3 godkendes og forslag 3 implementeres hurtigst muligt  

2. Udvalget indstiller til Økonomiudvalget at de fornødne budgetmæssige 

omplaceringer godkendes, således at forslag 1 og 4 kan implemente-

res hurtigst muligt. 

Tidligere beslutninger: Beslutning i Vækstudvalget, Tirsdag den 04. marts 2014 

Indstillingen tiltrådt. 

 

Der ønskes i forhold til budgetprocessen redegørelse vedrørende: 

-øget brug af jobrotation 

-videnpilotordningen i forhold til vækst 

 

Hans Andersen (V) var ikke til stede. 

 

Beslutning i Økonomiudvalget, Tirsdag den 18. marts 2014 

Det anbefales, at de budgetmæssige omplaceringer, jævnfør pkt. 2 i den ad-

ministrative indstilling, godkendes, og at nettoudgiften i 2014 finansieres af 

den budgetmæssige reserve.  

 

Pia Adelsteen (O) var ikke til stede. 

Beslutninger: Økonomiudvalgets indstilling tiltrådt. 

 

Bilag:  "Gammelt" Besparelsespotentiale_Frederikssund pr. 1. kvt. 2013 

 "Nyt" Besparelsespotentiale_Frederikssund pr. 3. kvt. 2013 

 

 

http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1965186.pdf
http://www.frederikssund.dk/Modesag/000781-2014/1965187.pdf
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Journal nr.: 

005086-2014 

Sag nr.  98 

 
 

Anmodning fra byrådsmedlem Pia 
Adelsteen om permanent udtræden af 
Byrådet samt indkaldelse af stedfor-
træder 

Lovgrundlag: Lov om kommunale og regionale valg.  

Sagsfremstilling: Byrådsmedlem Pia Adelsteen har i mail til borgmesteren af 13. marts 2014 

anmodet om at udtræde af Byrådet pr. 31. marts 2014, idet hun fraflytter 

kommunen. 

Efter den kommunale valglovs § 3, jævnfør § 1, er det et krav for at være 

valgbar til Byrådet, at man har bopæl i kommunen. Af lovens § 100, stk. 1, 

fremgår det, at et medlem, der mister sin valgbarhed, udtræder af kommunal-

bestyrelsen. Spøgsmålet om tab af valgbarhed afgøres af Byrådet, jævnfør 

lovens § 100, stk. 2, hvorfor sagen fremsendes til Byrådets afgørelse. 

1. stedfortræder på kandidatlisten for Dansk Folkeparti er Inge Messerschmidt, 

som herefter indtræder i Byrådet fra 1. april 2014. 

Pia Adelsteen antages at være inhabil i behandlingen af denne sag, jævnfør 

forvaltningslovens § 3, stk. 1, nr. 1. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats- og Udviklingschefen indstiller til Byrådet, at: 

1. Anmodningen fra Pia Adelsteen om udtræden af Byrådet pr. 31. marts 

2014 godkendes. 

2. Inge Messerschmidt som 1. stedfortræder på Dansk Folkepartis kandi-

datliste indtræder i Byrådet fra 1. april 2014. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Byrådet erklærede Pia Adelsteen (O) inhabil i sagen. 
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Indstillingen tiltrådt. 

 

Pia Adelsteen (O) deltog ikke i sagens behandling pga. inhabilitet. 
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Journal nr.: 

005109-2014 

Sag nr.  99 

 
 

Besættelse af poster som følge af ud-
træden af Byrådet 

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse.  

Sagsfremstilling: Byrådsmedlem Pia Adelsteen har, jævnfør tidligere sag på denne dagsorden, 

anmodet om at blive fritaget for hvervet som byrådsmedlem pr. 31. marts 

2014. Under forudsætning af, at Byrådet imødekommer anmodningen, skal 

der foretages ny udpegning til Pia Adelsteens poster. 

Pia Adelsteen er af Byrådet udpeget til flg. poster: 

 1. viceborgmester 

 Økonomiudvalget.  

 Stedfortræder for borgmesteren til KL's repræsentantskab. 

 Stedfortræder for borgmesteren til kredsrådet vedr. politiets virksom-

hed. 

 Valgbestyrelsen for Europaparlamentsvalg (næstformand). 

 Valgbestyrelsen for Folketingsvalg (næstformand). 

 Valgbestyrelsen for kommunale valg (næstformand). 

Posterne som viceborgmester, medlem af Økonomiudvalget og medlem af 

valgbestyrelser er besat ved forholdstalsvalg, og det er således den gruppe, 

som det medlem, der udtræder, er medlem af, der udpeger nye medlemmer 

til disse poster. Øvrige poster - stedfortræder til KL's repræsentantskab og 

kredsrådet vedr. politiets virksomhed samt næstformandsposter i valgbestyrel-

ser - er besat ved flertalsvalg, og der skal således foretages ny udpegning i 

Byrådet. 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger. 

Indstilling: Sekretariats- og Udviklingschefen indstiller til Byrådet, at: 

1. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, udpeger ny 1. viceborgmester. 
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2. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, udpeger nyt medlem til Økonomiudvalget. 

3. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, udpeger nyt medlem til valgbestyrelsen vedr. Europaparla-

mentsvalg. 

4. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, udpeger nyt medlem til valgbestyrelsen vedr. Folketingsvalg 

5. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, udpeger nyt medlem til valgbestyrelsen vedr. kommunale valg. 

6. Valggruppen, bestående af A-C-E-F-O-V, med virkning fra 1. april 

2014, meddeler evt. yderligere ændringer i udpegninger som følge af 

Pia Adelsteens udtræden af Byrådet. 

7. Byrådet, med virkning fra 1. april 2014, vælger en stedfortræder til 

KL's repræsentantskab. 

8. Byrådet, med virkning fra 1. april 2014, vælger en stedfortræder til 

kredsrådet vedr. politiets virksomhed. 

9. Byrådet, med virkning fra 1. april 2014, vælger en næstformand for 

valgbestyrelsen for Europaparlamentsvalg. 

10. Byrådet, med virkning fra 1. april 2014, vælger en næstformand for 

valgbestyrelsen for Folketingsvalg. 

11. Byrådet, med virkning fra 1. april 2014, vælger en næstformand for 

valgbestyrelsen for kommunale valg. 

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Vedr. indstillingens pkt. 1-5:  

Kasper Andersen (O) udpeges. 

 

Vedr. indstillingens pkt. 6:  

Inge Messerschmidt (O) indtræder i Uddannelsesudvalget i stedet for Kasper 

Andersen (O). 

 

Vedr. indstillingens pkt. 7-11: 

Kasper Andersen (O) valgt. 
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Journal nr.: 

024294-2013 

Sag nr.  100 

 
 

Meddelelser 

Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 

personalemæssige 

bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslutninger:  

Beslutninger: Borgmesteren m.fl. takkede Pia Adelsteen for indsatsen i Byrådet. 

 

  

 

 


